

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
Paix – Travail – Patrie

MINISTRE DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DES ACCREDITATIONS UNIVERSITAIRES ET DE LA QUALITE

REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF HIGHER EDUCATION

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF UNIVERSITY ACCREDITATIONS AND QUALITY

18210265

21 JUL 2021

DECISION N° \_\_\_\_\_ /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC du \_\_\_\_\_  
Portant ouverture du concours d'entrée en **première année** du College of Technology (COT) de l'Université de Buea et fixant le nombre de places offertes, au titre de l'année académique 2021/2022.

**LE MINISTRE D'ÉTAT, DE L'ENSEIGNEMENT SUPERIEUR,**

- VU la Constitution;
- VU la Loi n° 2001/005 du 16 Avril 2001 portant orientation de l'Enseignement Supérieur;
- VU le Décret n° 2011/408 du 09 Décembre 2011 portant organisation du Gouvernement;
- VU le Décret n° 2011/410 du 09 Décembre 2011 portant nomination des membres du Gouvernement;
- VU le décret n°2019/002 du 04 janvier 2019 portant réaménagement du Gouvernement ;
- VU le Décret n° 2012/433 du 1<sup>er</sup> Avril 2012 portant organisation du Ministère de l'Enseignement Supérieur;
- VU le Décret n° 2005/342 du 10 Septembre 2005 modifiant et complétant certaines dispositions du Décret n° 93/027 du 19 Janvier 1993 portant dispositions communes aux Universités;
- VU le Décret n° 92/074 du 1er Avril 1992 portant transformations des Centres Universitaires de Buea et de Ngaoundéré en Universités;
- VU le décret n° 93/034 du 19 Janvier 1993 portant organisation de l'Université de Buea;
- VU le décret n° 2017/318 du 27 Juin 2017 portant nomination du Vice-Chancellor de l'Université de Buéa ;
- VU le Décret n° 2012/333 du 29 Juin 2012 portant nomination de responsables dans les Universités d'Etat;
- VU le Décret n° 2012/366 du 06 Aout 2012 portant nomination de responsables dans les Universités d'Etat;
- VU le Décret n° 2013/0891/PM du 12 Mars 2013 portant nomination de responsables dans les Universités d'Etat;
- VU le Décret n° 2014/545 du 10 Décembre 2014 portant nomination de Directeur du College of Technology;
- VU l'arrêté n° 21-00075/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC/SE du 15 février 2021 fixant le calendrier des concours d'entrée dans les Etablissements des Universités d'Etat du Cameroun et Ecoles sous tutelle académique du MINESUP, au titre de l'année académique 2021/2022;
- Sur proposition du Vice-Chancellor de l'Université de Buea.

**DECIDE :**

**Article 1:** Un concours pour le recrutement de **Deux cents (200)** étudiants dans les mentions Génie Informatique, Génie Electrique et Electronique et Génie Mécanique en première année du Bachelor of Technology au College of Technology (COT) de l'Université de Buea aura lieu le **Vendredi 10 Septembre 2021**, au titre de l'année académique 2021/2022.

**Article 2:** Le concours visé à l'article 1 ci-dessus est ouvert aux Camerounais des deux sexes et aux candidats étrangers résidant au Cameroun dans la limite des places disponibles.

**Article 3:** Le concours est ouvert aux candidats titulaires de l'un des diplômes suivants :

- Le General Certificate of Education Ordinary Level dans au moins quatre matières scientifiques; et General Certificate of Education Advanced Level dans au moins deux matières scientifiques;
- Le Baccalauréat de l'Enseignement Secondaire dans l'une des séries : C, D, E, F1, F2, F3 ou BT (MSIE, MAV, MEM) ;
- Le General Certificate of Education Technical Ordinary et Advanced Level dans les matières scientifiques;

- Tout autre diplôme ou titre admis en équivalence par le Ministère de l'Enseignement Supérieur.

**Article 4:** Le dossier de candidature devra comporter les pièces suivantes :

- 1) Une fiche de candidature dûment remplie en ligne par le candidat. Cette fiche est téléchargeable sur le site web de l'Université de Buea : [www.ubuea.cm](http://www.ubuea.cm). Elle doit être remplie au plus tard le **Vendredi 03 Septembre 2021** délai de rigueur. Les dossiers de candidatures incomplets ou remis tardivement seront rejetés.
- 2) Une photocopie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de trois (03) mois;
- 3) Une photocopie certifiée conforme du diplôme donnant droit au concours;
- 4) Une attestation de versement d'un montant de **20.000 FCFA** dans le Compte  
No: 10034-00040-94063570003-92,  
intitulé « COLLEGE OF TECHNOLOGY, UNIVERSITY OF BUEA » à la Banque  
Atlantique Cameroun.

**Article 5:** Les candidats doivent scanner les documents susmentionnés à l'article 4. 2), 3) et 4) et envoyer par email à l'adresse [cotec@ubuea.cm](mailto:cotec@ubuea.cm)

**Article 6:** Il est ouvert un centre de concours à **Buea, Bamenda, Douala et Yaoundé**. Un communiqué du Vice-Chancellor de l'Université de Buea précisera au besoin, pour chaque centre de concours, le lieu et le planning du déroulement des épreuves.

**Article 7:** Les candidats sont invités à se présenter devant les salles d'examens 30 minutes avant le début de chaque épreuve, munis de leur carte nationale d'identité.

**Article 8:** Les épreuves écrites ci-dessous indiquées comptent pour 60% et l'étude de dossier 40%. Le programme de l'examen écrit est celui des classes de Terminales et comprend :

- une épreuve de Mathématiques (3 heures, coefficient 4) ;
- une épreuve de Physiques (3 heures, coefficient 4) ;
- une épreuve de langue (1 heure, coefficient 1).

**Article 9** Le Vice-Chancellor de l'Université de Buea, le Directeur des Accréditations Universitaires et de la Qualité et le Directeur du College of Technology de l'Université de Buea sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution de la présente décision qui sera enregistrée et communiquée en français et en anglais partout où besoin sera.

Le Ministre d'Etat,  
Ministre de l'Enseignement Supérieur,



Jacques FAME NDONGO

DECISION N° 18710765 /MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC of 21 JUL 2021

To launch the Competitive Entrance Examination into the first year of the College of Technology (COT) of the University of Buea and fixing the number of places offered, for the 2021/2022 academic year.

**THE MINISTER OF STATE, MINISTER OF HIGHER EDUCATION:**

Mindful of the constitution;  
Mindful of law n° 2001/005 of 16<sup>th</sup> April 2001 on the orientation of Higher Education;  
Mindful of Decree n° 2011/408 of 09<sup>th</sup> December 2011 to organize the government;  
Mindful of Decree n° 2011/410 of 09<sup>th</sup> December 2011 to appoint members of Government;  
Mindful of the Decree n°2019/002 of 04 January 2019 to re-shuffle the Government;  
Mindful of Decree n° 2012/433 of 01<sup>st</sup> April 2012 to organize the Ministry of Higher Education;  
Mindful of Decree n° 2005/342 of 10<sup>th</sup> September 2005 to modify and complete certain dispositions of decree n°93/027 of 19<sup>th</sup> January 1993 to define common dispositions applicable to Universities  
Mindful of Decree n° 92/074 of 13<sup>th</sup> April 1992 to transform the Buea and Ngaoundere University Centres into Universities;  
Mindful of Decree n° 93/034 of 19<sup>th</sup> January 1993 to organize the University of Buea;  
Mindful of Decree No. 2017/318 of 27 June 2017 to appoint the Vice-Chancellor of the University of Buea;  
Mindful of Decree n° 2012/333 of 29 June 2012 appointing persons in State Universities;  
Mindful of Decree n° 2012/366 of 06<sup>th</sup> August 2012 appointing persons in State Universities;  
Mindful of Decree n° 2013/0891/PM of 12<sup>th</sup> March 2013 appointing persons in the Ministry of Higher Education;  
Mindful of Decree n° 2014/545 of 10<sup>th</sup> December 2014 to appoint the Director of the College of Technology;  
Mindful of order n° 21-00075/MINESUP/SG/DAUQ/SDEAC/SE of 15<sup>th</sup> February 2021 fixing the calendar of the competitive entrance examinations into establishments in State Universities and higher institutions under academic supervision of MINESUP for the 2021/2022 academic year;  
On the proposal of the Vice-Chancellor of the University of Buea

**DECIDES AS FOLLOWS:**

**Article 1:** A Competitive Entrance Examination for the selection of **two hundred (200)** students, for admission into the first year of the Bachelor of Technology degree programme of the College of Technology (COT), of the University of Buea for the 2021/2022 academic year is hereby launched to admit students in the Departments of Computer Engineering, Electrical and Electronic Engineering and Mechanical Engineering on **Friday, 10<sup>th</sup> September 2021**.

**Article 2:** The Competitive Entrance Examination cited in article 1 shall be open to male and female Cameroonians and to foreign candidates resident in Cameroon within the limits of available places.

**Article 3:** Applicants for the competitive entrance examination must be holders of one of the following qualifications:

- General Certificate of Education Ordinary Level in at least four science subjects; and General Certificate of Education Advanced Level in at least two science subjects.
- Baccalaureat C, D, E, F1, F2, F3 or BT (MSIE, MAV, MEM);
- General Certificate of Education Technical Ordinary and Advanced Level in relevant subjects;
- Any other certificates recognized as equivalent by the Ministry of Higher Education;

CC

**Article 4:** The complete application file must include the following documents:

- 1) An application form to be completed online by the applicant. The application form which is found on the University of Buea website: [www.ubuea.cm](http://www.ubuea.cm) should be completed no later than **Friday, 3<sup>rd</sup> September 2021**. Late or incomplete application files shall be rejected;
- 2) Certified true copy of the candidate's birth certificate not less than three (3) months old;
- 3) Photocopies of the relevant academic certificates indicated in Article 3 above;
- 4) Receipt of payment of **CFAF 20,000** (twenty thousand francs) for the examination, payable to the following account at **Banque Atlantique Cameroon:**

**Account No: 10034-00040-94063570003-92**

**Account Name: COLLEGE OF TECHNOLOGY, UNIVERSITY OF BUEA**

**Article 5:** All documents mentioned in Article 4: 2), 3), and 4) above should be scanned and emailed to the address [cotec@ubuea.cm](mailto:cotec@ubuea.cm)

**Article 6:** The examination centres are **Buea, Bamenda, Douala and Yaounde**. A press release published by the Vice-Chancellor of the University of Buea shall ultimately indicate the modalities of the organization of the written examination.

**Article 7:** Candidates are requested to come to the examination centres at least 30 minutes before the start of each examination paper. They must come along with their National Identity card.

**Article 8:** The written papers below will account for 60% and study of files 40%. The written examination is based on the High school syllabus and will comprise:

- Mathematics paper (3 hours, coefficient 4);
- Physics paper (3 hours, coefficient 4);
- Language paper (1 hour, coefficient 1).

**Article 9:** The Vice-Chancellor of the University of Buea, the Director of University Accreditations and Quality and the Director of the College of Technology of the University of Buea shall be responsible, each in his/her own sphere, for the implementation of this decision which shall be registered and published wherever need be.



**Jacques FAME NDONGO,**

**The Minister of State, Minister of Higher Education**